
Sihtasutuse Eesti Puuetega Inimeste Fond nõukogu 
29.03.2023 koosoleku protokoll nr. 2023/03 

 
Osalesid nõukogu liikmed: Toomas Sepp,  Anniki Lai, Siiri Tõniste, Meelis Joost ja Lili Tiri. Puudus 
(muude töökohustuste tõttu) Kerstin Jaani. 
Kutsutuna osales juhataja Eero Kiipli. 
 
Koosoleku juhataja: nõukogu esimees T. Sepp.  
 
Protokollija: E.Kiipli. 
 
Koosolek toimus asukohaga Toompuiestee 10, Tallinn, algusega kell 14.30 ja lõppes 15.30.  
 
Koosoleku päevakord:  

Otsustati kinnitada päevakord (ühehäälselt): 

1. Informatsioon muutustest nõukogu koosseisus. 

2. Audiitori arvamuse ärakuulamine, SA Eesti Puuetega Inimeste Fond majandusaasta 

aruande (Lisa 1) ja  Nõukogu aruande kinnitamine (Lisa 2).  

3. Taotlusvooru „Puuetega inimeste organisatsioonide koostöö ja arenguprogramm 2023“ 

hindamise protsessi planeerimine. 

4. Muud küsimused: 

• Puuetega inimeste digipädevuste koolitusest. 

• Erasmus+ esitatud taotlus (EPIKoja ja EPIFondi ühisprojekt).  

• Investeeringu toetuste võimalustest puuetega inimeste organisatsioonide 

kinnisvara objektidesse. 

• Õppevisiidist. 

• Järgmise koosoleku aeg. 

           

1. Juhataja E.Kiipli tutvustas ministri poolt määratud uut nõukogu liiget Meelis Joosti, kes kuulub 
Nõukogusse M.Haukanõmme asemel EPIKoja esindajana. 

2. Audiitori arvamuse ärakuulamine, SA Eesti Puuetega Inimeste Fond majandusaasta aruande 
(Lisa 1) ja  Nõukogu aruande kinnitamine (Lisa 2).  
Juhataja andis ülevaate majandusaasta tegevustest. Nõukogu tegi konverentskõne audiitorile. 
Kuulati ära audiitori arvamus.  
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

2.1. Võtta audiitori arvamus teadmiseks. 

2.2. Kinnitada EPIFondi 2022 aasta majandusaasta aruanne (lisa 1). 

2.3. Kinnitada EPIFondi 2022 aasta nõukogu aruanne (lisa 2). 

 

3. Taotlusvooru „Puuetega inimeste organisatsioonide koostöö ja arenguprogramm 2023“ 

hindamise protsessi planeerimine. Juhataja andis ülevaate taotlusvooru arengutest ning seni 

laekunud projektidest. Ta tõi välja, et huvi on olnud suur ning kuna tähtajani on veel aega siis on 

tõenäoline, et projekte laekub juurde. Toimus arutelu. Arutleti, kas moodustada projektide 

hindamiseks komisjon või jääb kogu hindamise raskus nõukogule. Leiti, et lisa ekspertiisi 

kaasamine annab hea sisendi otsustamisele. 

 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

  
3.1. Moodustada taotlusvooru komisjon koosseisus: Lili Tiri, Tauno Asuja, Katrin 

Tsuiman 
3.2. Määrata EPIFondi nõukogu välistele komisjoni liikmetele töötasu 150 eurot bruto. 



3.3. Teha juhatajale ülesandeks ette valmistada hindamisprotsess ja esitada Nõukogule 
informatsioon ja ettepanekud taotlusvoorus esitatud projektide kohta. 
 

4. Muud küsimused. 
4.1. Puuetega inimeste digipädevuste koolitusest. 

Juhataja teavitas nõukogu, et Sotsiaalministeerium aktsepteeris EPIFondi ettepanekut 
kasutada 2022.aasta toetuse jääki puuetega inimeste digi tugiisikute koolitamiseks. Juhataja 
teavitas nõukogu, et nimetatud projekti kogusumma on 20339,86 eurot. Projekt kestab kuni 
30.11.2023. Projekti elluviimiseks on arvestatud ka projekti juhtimise tasu kogusummas kolm 
tuhat eurot. Võrreldi laekunud koolitusfirmade koolituspakkumisi. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

4.1.1. Võtta informatsioon teadmiseks. 
4.1.2. Kinnitada juhatajale projekti juhtimise perioodiks lisatasu kogusummas kolm tuhat 

eurot. 
4.1.3. Valida koolituspartneriks soodsaima tunnihinde alusel Baltic Computer Systems AS. 

 
4.2. Erasmus + esitatud taotlus (EPIKoja ja EPIFondi ühisprojekt) 

Meelis Joost andis nõukogule ülevaate Erasmus + esitatud projektist: Innovation for digital 
skills education for disadvantaged groups in Europe. Projekt on esitatud koostöös 
rahvusvaheliste partneritega. Rahastuse taotleja on EPIKoda, EPIFond on projektis üks 
partner. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

4.2.1. Võtta informatsioon teadmiseks. 
 

4.3. Investeeringutoetuste võimalustest puuetega inimeste organisatsioonide kinnisvara 
objektidesse. 
Juhataja andis ülevaate vastavast kirjavahetustest Majandus- ja Kommunikatsiooni- inisteeriumi 
ning Rahandusministeeriumiga. Juhataja tõi välja, et on avanemas kolm potentsiaalset 
taotlusvooru. 
„Moderniseerimisfondi taotlusvoor“, „Kättesaadavad kvaliteetsed avalikud teenused“, 
„liginullenergiahoonete meede“. Toimus arutelu. Nõukogu esimees väljendas rahulolematust, 
et riik on planeerinud meetmed, kus sees on geograafilised piirangud, mis sisuliselt välistavad 
enamuse puuetega inimeste kinnisvara objektide, mis on suures osas just suuremates linnades 
, renoveerimise. Samuti ei tee erinevad ministeeriumid koostööd, et leida lahendus 
energiatõhususe ja ligipääsetavuse alasteks toetusteks ka puuetega inimeste 
organisatsioonidele. Koostöös ja meetme eest vastutava ministeeriumi vedamisel tuleks leida  
mitte ainult teoreetiline, vaid sisuline võimalus hoonete renoveerimiseks,. Arutelu käigus 
tõstatati ka omafinantseeringu küsimus, kinnisvara objektidesse investeerimisel, mis erinevates 
meetmetes on sees, aga milleks puuetega inimeste organisatsioonidel kahjuks võimekus 
puudub. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

4.3.1. Võtta informatsioon teadmiseks. Juhatajal jätkata lahenduste otsimist koostöös 
Nõukogu liikmete ja EPIKojaga. 
 

4.4. Õppevisiidist 
4.4.1. Nõukogu esimees rõhutas rahvusvaheliste kogemuste vahetamise olulisust. Seda kinnitas 

ka huvitav ja uusi ideid pakkunud 2022.aastal toimunud EPIF ja EPIK esindajate ühine 
lähetus Norrasse. Toimus arutelu. 

 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

4.4.2. Teha juhatajale ülesandeks koostöös EPIKojaga leida võimalusi õppevisiidi 
läbiviimiseks kogemuste vahetamise eesmärgil 2023.aasta sügisel. 

 



4.5.  Nõukogu järgmine koosolek on 25.05.2023 alguseha kell 14.00 aadressil 

Toompuiestee 10. Muu hulgas võtta järgmise koosoleku päevakorda EPIFondi 

arengukava arutelu. 

 

 

 
Koosoleku juhataja                 Protokollija  
 
Toomas Sepp       Eero Kiipli 
 


